
Oświadczenie złożone 

przez senatora Marka Borowskiego 

w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Uzasadnione sankcje nałożone na Rosję, jako agresora, i Białoruś, jako kraj wspomagający agresję, 

spowodowały – co było nieuniknione – także problemy dla polskich drobnych przedsiębiorców. 

Otrzymuję w tej kwestii wiele sygnałów i próśb o podjęcie przez rząd stosownych działań. 

Posłużę się przykładem. Przedsiębiorca od lat zamawiał w Białorusi u podwykonawcy wyroby, 

które następnie eksportował do krajów Europy Zachodniej. Jeszcze przed wybuchem wojny zapłacił 

ponad 30 tysięcy euro przedpłaty swojemu białoruskiemu kontrahentowi. Towar został 

wyprodukowany, ale on, z powodu sankcji transportowych, nie może go przywieźć. Zarówno 

transport drogowy, jak i kolejowy są praktycznie zablokowane. Takich i podobnych przykładów jest 

znacznie więcej. 

Pytanie: czy rząd zamierza – a jeśli tak, to kiedy – opracować i wdrożyć program pomocowy dla 

małych i średnich przedsiębiorców, którzy ponieśli straty w wyniku nałożonych na Rosję i Białoruś 

sankcji? 

Z poważaniem 

Marek Borowski 


